
 ÖZET: AYTAŞ Akın Mermer Şirketi Yönetim Kuru-
lu Başkan Yardımcısı Ebru Akın Yavuzkan: “Mermercilerin, 
mermer ocaklarında görsel kirlilik oluşturduğu da doğrudur. 
Fakat dikkat ediniz ki ülkemizde ve tüm dünyada mermer 
ocakları ağacın yetişmeyen yerlere açılıyor. Bu açıdan bizler, 
üretimi tamamlayıp kapattığımız veya ekonomik ömrünü ta-
mamlayan ve katkı sağlamayan mermer ocaklarını rehabilite 
ederek geri teslim ediyoruz. Ki teslim ettiğimiz bu alanların 
yıllar sonra ormanlık alana dönüşeceği unutulmamalıdır” 
dedi.

 ABSTRACT: Ebru Akın Yavuzkan, the deputy chair-
man of AYTAŞ Akın Marble Co Board of Directors reports ‘It 
is true that marble quarries cause to visual pollution. Howe-
ver it should be noted that marble quarries are launched on 
barren lands in our country and all around the world.  In this 
respect we deliver the marble quarries; where we finished the 
production and closed, which complete the economic life 
or do not bring any contribution; back by rehabilitating. It 
should not be forgotten that these delivered lands will turn 
into forest in the future.’ (Translated by BURDİL)
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Türkiye’nin ve bölgemizin ekonomisindeki 
ihraç mamüllerinin başında gelen mermer 
sanayisi çevre örgütlerinin başlıca hedefleri 

arasında. Sebebi ise doğaya verdiği zararlar. “Acaba 
doğaya zarar mı veriyor, yoksa katkı mı sağlıyor?” 
bunu yerinde görmek için ot bitmez, canlı yaşamaz 
dedikleri mermer ocaklarına bir yolculuk yaptık. 
Bu yolculuğu Burdur’un mermer sektöründeki en 
büyüklerinden biri olarak bilinen mermer işletmecisi 
Aytaş Akın Mermer Sanayi Yönetim Kurulu Başkanı 
Sayın Ercan Akın ve Başkan Yardımcısı Ebru Akın 
Yavuzkan ile gerçekleştirdik. Böylelikle rehabilite 
edilip Orman İşletme Müdürlüğü’ne teslim edilen 
ocakları gezme ve inceleme fırsatını da yakaladık. 
Yolculuk anında Ercan Bey’in “bizler bu yerleri bir 
servet harcayarak rehabilite ettik” demesi dikkatimizi 
çekti. Zorlu bir yolculuktan sonra rehabilite edilen 
ocaklara vardığımızda bu kargaşanın sadece 
önyargıdan kaynaklandığını; aslında Çevre ve Orman 
Müdürlüğü’nün yapması gereken, yangın yollarını 
mermercilerin yaptığını gördük.  Mermer çıkan 
ocaklara yaklaştıkça makilik alanın bile kalmadığını 
gözlemleme imkânına sahip olduk. 

İnsanın bile zor hareket ettiği o yamaçlardaki 
devasa makinelerle ekonomimize katkı sağlayan 
mermerin çıkartılıp,  kayaların kabartılması ile ot 
bitmeyen yerlerde çam fidanlarının, toprağa serpilen 
tohumların nasıl filizlendiğini görme imkânımız 
oldu. Dağın zirvesinde ovaya bakarken bir an 15-20 
sene sonrasını hayal ettik. Sadece rehabilite edilen 
bölgelerin çam ağaçları ile yeşillenip, diğer alanlarda 
ağaçların olmayışını düşündük. “Acaba Çevre ve 
Orman Müdürlüğü bu mermercilerin yaptığı gibi 
diğer orman olmayan yerleri de kabartsa ve orman 
olsa” düşüncesinden de kendimizi alamadık. 
Ot bitmeyen yerlerde yıllar sonra bu fidanların 
kocaman kocaman ağaçlar olması, içinde doğanın 
bütün canlılarının yaşaması, doğaya saldığı oksijeni 
düşündükçe, “Acaba bu çevre örgütleri ön yargılı mı, 
yoksa küresel dünyada ekonomik bir savaşın eseri 
olarak kullanılıyorlar mı?” fikrine kapılmamak elde 
değil. 
 Bu sayımızda bayanların çevreye daha 
duyarlı olduğunu bilerek, bir bayan mermerciyle 
söyleşi yapıp, bu algıların sebebini siz değerli 
okuyucularımıza aktarmak istedik. DERGİ AYRINTI
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 DERGİ AYRINTI: Sayın Ebru Akın Ya-
vuzkan, bize kendinizden bahseder misi-
niz?
 EBRU AKIN YAVUZKAN: 1986, Bur-
dur doğumluyum. Hacettepe Üniversitesi 
İngilizce Öğretmenliği bölümünde lisans 
eğitimimi tamamladıktan sonra Bahçeşehir 
Üniversitesi’nde MBA (İşletme Yüksek Lisan-
sı) yaptım. 2009 yılının Haziran ayında iş ha-
yatıma mermer sektöründe başladım. Şu-
anda Aytaş Akın Mermer San. ve Tic. A.Ş.’de 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısıyım. Evli-
yim ve bir çocuk annesiyim.

 AYRINTI: Şirket olarak yaptığınız 
sosyal faaliyetlerinizi ve eğitime katkıları-
nızı bize anlatabilir misiniz?
 EBRU AKIN YAVUZKAN: Şirket ola-
rak sağladığımız istihdamla ve yaptığımız 
ihracatla ülke ekonomisine katkıda bulun-
manın yanı sıra sosyal sorumluluk projele-
rimiz ile ülkemize ve Burdur’umuza faydalı 
işler yapmayı her zaman görevimiz bildik ve 
öyle yapmaya da devam edeceğiz. Burdur 
için şirket olarak sosyal sorumluluk anlamın-
da yapmış olduğumuz pek çok katkı vardır. 
Bunlardan en önemlisinin Ercan Akın Fen Li-
sesi olduğunu biliyoruz. Okulumuz mimari 
anlamda bölgenin en görkemli ve kapsamlı 
okullarından biridir. 
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Ben kendimi bildim bileli babamın (Er-
can Akın) hep bir okul yaptırma hayali 
vardı. Ve bunu başarmış olmanın haklı 
gururunu tüm Burdur halkıyla birlikte 
yaşıyoruz.
 AYRINTI: Bazı çevreciler mer-
mercileri doğa düşmanı olarak gös-
termek istiyorlar. Bu konu hakkında 
ve bir bayan olarak görüşlerinizi ak-
tarabilir misiniz?

 EBRU AKIN YAVUZKAN: Ben 
çevrecileri hiçbir zaman karşı grup 
olarak görmedim. Çünkü ben de onlar 
gibi doğayı çok seviyorum. 
 Bir kadın olmaktan öte bir anne 
olarak çocuklarımıza yeşil bir doğa bı-
rakmamız gerektiğine inanıyorum. 
Ama ne yazık ki mermer sektörü ile il-
gili çok yanlış değerlendirmeler var. 

Bunlardan birisi mermercilerin doğaya 
zarar vererek mermer çıkardıkları inan-
cıdır. Mermer rezervi olan yerlerde çok 
cılız makilik, çok az miktarda bodur 
tipli ağaçlar olur veya hiç olmaz. An-
cak dikenler ve otlar olur. Çünkü taşın 
üstünde bitkinin yetişmesi çok zordur. 
Rehabilitasyon sonrası yumuşayan ze-
minde daha çok ve daha büyük ağaç-
ların yetişmesi mümkün hale gelmek-

tedir. 

 Özeleştiri yapmak ge-
rekirse, mermer ocaklarının 
hoş olmayan bir tek yönü 
var. O da görsel kirlilik. Bu da 
genelde ekonomik değeri 
olmayan taşın veya pasanın 
stoklandığı kısımla ilgilidir. 
Biz firma olarak ar-ge çalış-
malarımızı sürdürüyoruz. 
Yakın zamanda bu sorunu 
da çözmeye çalışacağız. Hiç-
bir şey yapılamazsa bile re-
habilitasyon ile bu bölgeler 
ağaçlandırılacaktır. Sektörü-
müzün en sevindirici tarafı 
ise ocaklarda kimyasal kul-
lanılmadan çalışılmasıdır.
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 AYRINTI: Ocaklarınızda ki rehabilitasyon 
durumu nedir? Şuana kadar rehabilite ettiğiniz 
ocağınız var mı?
 EBRU AKIN YAVUZKAN: Evet, rehabilite etti-
ğimiz üç adet ocağımız var. Bu ocaklarımız ekonomik 
ömrünü tamamladıktan sonra toplamda 35.000 adet 
civarında fidan dikilerek doğaya kazandırılmıştır. İlk 
rehabilitasyon ocağımız Alanköy, ikincisi Karacaören, 
üçüncüsü de İğdeli köylerindedir. En son yaptığımız 
İğdeli ocak rehabilitasyonumuz 20.000 adet civarın-
da fidan diktiğimiz, oldukça kapsamlı, örnek olabile-
cek bir rehabilitasyon çalışmasıdır.

 AYRINTI: Mermer sektöründe 
hukuksal anlamda rehabilitasyon çalış-
maları ne yöndedir?
 EBRU AKIN YAVUZKAN: Bölge-
mizde ve ülkemizde mermer sektörü son 
on yılda gözle görülür bir büyüme yaşa-
mıştır. Açılmış olan ocakların büyük bir 
çoğunluğu şuan faal durumda olduğu 
için rehabilitasyon yapılması mümkün 
değildir. Ancak bizim ekonomik ömrünü 
tamamlamış üç ocağımıza yapmış oldu-
ğumuz gibi zaman içerisinde diğer firma-
lar da çalışmayı durdurdukları ocaklarına 
rehabilitasyon yapacaklardır. Yapılmama-
sı durumunda bazı cezai yaptırımlar söz 
konusudur.
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 Orman İşletmesi noterden yapmış ol-
duğu sözleşme gereği, firmanın görevi-
ni yerine getirmemesi halinde firmanın 
teminatına el koyar. Rehabilitasyon için 
saha ihale edilerek teminatlar kullanılır. 
Yetmediği taktirde sözleşme gereği ka-
lan kısım yine firmadan tahsil edilir. Son 
bir yıl içerisinde bölgemizde ve başka 
illerde rehabilite edilmiş mermer ocak-
ları gördük. Rehabilitasyon yapmaya 
devam eden firmalar vardır ve bunun 
yapılması zorunludur.

 AYRINTI: Burdur ekonomi-
sine katkılarınızdaki pozisyonu-
nuz nedir?
 EBRU AKIN YAVUZKAN: Her 
zaman söylediğimiz gibi Burdur’da 
kazandığımızı Burdur’a yatırıyoruz. 
Burdur’umuz gelişsin, kalkınsın, ka-
buğundan sıyrılsın artık diye. Dur-
madan çalışıyoruz, tüm çalışanları-
mızla birlikte emek harcıyoruz. Tüm 
bu emeklerimizin karşılığında her 
yıl birincilik ödülleriyle şereflendiri-
liyoruz. Burdur’da kurumlar vergisi, 
ihracat ve istihdam birinciliğine sa-
hibiz.
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 AYRINTI: Efendim, son 
olarak okuyucularımıza ak-
tarmak istediğiniz mesajınız 
nedir?
 EBRU AKIN YAVUZ-
KAN: Çevreye duyarlı, doğayı 
seven herkese gönül rahatlı-
ğıyla vereceğim mesaj şöyle-
dir; mermer sektörü çevreye 
zarar veren bir sektör değildir. 
Çıkarılan mermerlerin ülke 
ekonomisine ve istihdama 
katkısı ise göz ardı edilemeye-
cek düzeydedir. Aynı zaman-
da rehabilitasyon yapıldığı sü-
rece doğaya faydalı olabilen 
bir sektördür. Doğal haliyle 
ağaç yetişmesi pek mümkün 
olmayan bir dağın rehabilitas-
yon sonucu ağaçlandırılması 
mümkün hale gelmektedir. 

Ağaçlandırılan sahanın yumuşatılmış olma-
sından dolayı gevşek olan zeminde ağaçların 
kök salması kolaylaşacak ve cılız ağaçlı, makilik 
veya hiç ağaç olmayan bu alanlarda daha bü-
yük ağaçların yetişmesi mümkün olacaktır. Fa-
kat bu ağaçların büyüyüp yetişmesi için biraz 
zamana ihtiyaç var.
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